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31 December 2020 

Ms Esther LEUNG Yuet-yin, JP 

Judiciary Administrator 

Judiciary 

G/F, High Court Building 

38 Queensway 

Hong Kong 

Dear Ms LEUNG, 

Panel on Administration of Justice and Legal Services 

Letters from Hon Elizabeth QUAT concerning the Judiciary 

As directed by Hon CHEUNG Kwok-kwan, the Panel Chairman, I 

forward for your perusal the following letters from Hon Elizabeth QUAT 

raising various issues concerning the Judiciary which he has received 

since the last regular meeting of the Panel: 

(a) Letter dated 18 December 2020 on inviting representatives of

the Judiciary to the Panel for discussions on the setting up of a

sentencing council/committee and an independent judiciary

monitoring committee (Appendix I); and

(b) letter dated 23 December 2020 on matters relating to displaying

of political slogans and illustration within the vicinity of the

Duty Lawyer Service in the Shatin Law Courts (Appendix II).

To facilitate members' consideration of the above-mentioned letters, 

as directed by the Panel Chairman, the Judiciary is invited to note the 

issues raised therein and to provide responses to them for members' 

reference by 15 January 2021 (Friday). 
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Information may be addressed to the undersigned (email: 

yfwoo@legco.gov.hk) for follow up. Please note that unless you raise 

objection, information provided will be made available to the media and 

the public. They will also be made available on the website of the 

Legislative Council. 

Yours sincerely, 

(Lemuel WOO) 

Clerk to Panel 

Encls. 

c.c. Hon CHEUNG Kwok-kwan (Chairman)

 Chief Secretary for Administration's Office (Attn: Miss Ingrid 

WONG) 

mailto:yfwoo@legco.gov.hk


中華人民共和國香港特別行政區
Hong Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China 

葛珮帆立法會議員辦事處
Legislative Council Office of the Hon. Elizabeth QUAT 

司法及法律事務委員會王席

張國鈞議員，JP台鑒：

要求討論設立量刑委員會、監察司法人員委員會

本港近年來有許多針對現時量刑機制欠缺公開透明、清晰指引的投訴，法官

的裁判未能做到公平公正亦為人詬病。許多針對法官的投訴更是由被投訴法官的

上級處理，給人官官相衛的觀感。就此，本人過去巳多次向司法機構建議設立量

刑委員會、監察司法人員委員會，以維護並加強司法機構的公信力。

立法會資料研究組亦已按本人的要求，研究海外量刑委員會及處理投訴法官

機制，當中包括英國的英格蘭和威爾士、美國、愛爾蘭共和國、韓國及南非。報

告顯示，在量刑及監察法官行為方面，海外有類似機制，部分是獨立於司法機構，

或可以與司法機構有附屬關係，由不同背景人士組成，可見設立相關委員會的做

法既不會干預法官判案，亦不會影響司法獨立，且已廣為海外司法管轄區所採用。

鑒於上述研究報告提供了穩妥的理據基礎，本人要求司法及法律事務委員會

儘快加人議程，就設立量刑委員會、監察司法人員委員會展開討論，並邀請司法

機構派代表出席會議 ，就公眾的訴求作出回應。倘蒙接納安排，不勝戲激。

順祝

政安！

2020年12月18日

立法會議員

，矗＼
葛珮帆BBS JP 

香港中區立法會道1號立法竇綜合大樓606室 Room 606, Legislative Counci I Complex, 1 Legislative Counci I Road, Central, Hong Kong. 

電話Tel: 2833 9932 傳真Fax: 2833 9132 電郵Ema i I : i nfo@eqweb. hk 網址：Website: www.eqweb.hk 
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